
                                   

 

                                  

                                                  

 

 

                                                  P r o t o k ó ł   Nr XXVIII/13 

 

s e s j i   Rady    Miasta   Działdowo  

odbytej   w   dniu      5 września     2013 roku  w     sali      konferencyjnej      Urzędu    

Miasta, w zamku, 

pod przewodnictwem  pana Mariana ODACHOWSKIEGO - Przewodniczącego  Rady 

Miasta. 

 

        Sesja trwała w   godz. 10
00 

 - 12
20 

. 

 

        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji  - zgodnie z załączoną  listą obecności -

uczestniczyło 21 radnych.  

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli :  

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ -  Burmistrz Miasta  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ -  Sekretarz Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta  

Pan Władysław KUBIŃSKI -  Przewodniczący Rady Powiatu Działdowskiego   

Pan Bogdan CYWIŃSKI – Komendant Powiatowy Straży Pożarnej  

Pan Arkadiusz KOWAL  - Komendant powiatowy Policji  

Pan Bogdan ULATOWSKI – prezes Zarządu Rejonowego PCK 

Pan Dariusz MAĆKOWIAK – dyrektor MDK 

Pan Kazimierz GRĄŻAWSKI – dyrektor IMPK 

Pani Grażyna LAUTERBACH -  dyrektor SP w Klęczkowie 

Pan Jarosław ZWIERZ  - dyrektor Gimnazjum nr 1  

Pan Andrzej UMIŃSKI i Marcin KRÓL - przedstawiciele Komendy Hufca ZHP 

Działdowo  

Pan Grzegorz WASZCZAK  - szef  Bractwa  Rycerskiego św. Katarzyny Aleksandryjskiej 

w Działdowie  

Przewodniczący zarządów osiedli    - zgodnie z załączoną listą obecności  

Kilku mieszkańców miasta 

Przedstawiciele lokalnych mediów   

  

 

 



 2 

 

Przebieg sesji 

Pkt 1 

 

        Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady   otworzył sesję, stwierdził jej 

prawomocność   oraz powitał uczestników obrad.   

 

 

Ad pkt 2 

 

        Zmiany w porządku dziennym sesji : 

 

Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady : 

 Wpłynął    wniosek    pana   Burmistrza o ujęcie dodatkowego punktu  : Podjęcie    uchwały 

w sprawie przenoszenia własności przyległych nieruchomości gruntowych lub ich części, 

które wraz z dotychczas wydzielonymi działkami gruntu będą spełniać wymogi działki 

budowlanej z zastosowaniem bonifikaty – punkt   ten  wprowadzam   jako 14.   Proszę 

państwa również  o drobną korektę  w punkcie    3 zamiast przyjęcia protokołu będzie 

przyjęcie dwóch protokołów  poprzednich sesji.  

 

    Po czym Rada przystąpiła do realizacji porządku obrad, w brzmieniu :  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokołów XXVI i XXVII sesji.   

4. Sprawy różne. 

5. Sprawozdanie       Przewodniczącego         Rady      o       działaniach         

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie      z    działalności    Burmistrza      w   okresie         międzysesyjnym,  

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady.  

7. Sprawozdanie    przedstawicieli       Gminy    z     działalności    związków      

międzygminnych i stowarzyszenia gmin. 

8. Sprawozdanie      z       prac          Komisji    w     okresie      międzysesyjnym.  

9. Interpelacje  i zapytania.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie na okres 

dziesięciu lat w drodze przetargu nieruchomości niezabudowanej położonej u zbiegu 

ulic Stanisława Chlebowskiego i Leśnej w Działdowie. 

11. Informacje o : 

- kształtowaniu się wieloletniej prognozy  finansowej za I półrocze 2013 roku,  

- przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2013 roku. 
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12. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2013-2021.  

13. Podjęcie  uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta na rok 2013. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przenoszenia własności przyległych nieruchomości 

gruntowych lub ich części, które wraz z dotychczas wydzielonymi działkami gruntu 

będą spełniać wymogi działki budowlanej z zastosowaniem bonifikaty. 

15. Wolne wnioski i informacje.  

16. Zamknięcie sesji. 

  

                                                                                                      

Ad pkt 3 

 

        21 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła protokół XXVI i protokół XXVII sesji 

bez odczytywania.  

 

Ad pkt 4 

 

        Sprawy różne: 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  -  Burmistrz Miasta :                          

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Zaproszeni goście! 

Jak  państwo doskonale wiedzą, 13 sierpnia mieliśmy piękną uroczystość otwarcia 

Interaktywnego Muzeum Państwa  Krzyżackiego. Większość z państwa w tej uroczystości  

uczestniczyła i mogła na żywo się przekonać jak to muzeum -  z trudem wywalczone, 

zbudowane  - wygląda.  Aby   ono powstało  potrzeba było trudu wielu ludzi. Miałem okazję 

w czasie  otwarcia  niektórym osobom za ich wkład podziękować. Natomiast dla innych, 

myślę że, nie wszystkich,  bo  nie sposób wszystkim wyrazić imiennie swoją  wdzięczność   

za przyczynienie się do tego, że  te muzeum powstało i funkcjonuje, ale   dla tych istotnych 

osób chciałbym uroczyście na dzisiejszej sesji złożyć podziękowania.  

Po czym Burmistrz przekazał pisemne podziękowania :  

- panu Andrzejowi Umińskiemu, komendantowi Hufca ZHP, 

- panu Marcinowi Królowi, dyrektorowi miejscowej Mlekowity,  

- radnej pani Renacie Waszczak,  

- panu Grzegorzowi Waszczakowi,  prezesowi  działdowskich rycerzy,  

- panu  Adrianowi Waszczakowi,   

- panu Ładysławowi Cichoszowi, 

- panu Bogdanowi Ulatowskiemu -  prezesowi Zarządu  Rejonowego PCK,   
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- panu Marianowi Odachowskiemu, Przewodniczącemu Rady Miasta,   

- radnemu panu Edwardowi Radomskiemu,  

- panu Jarosławowi Zwierz, dyrektorowi Gimnazjum nr 1,   

- pani Grażynie Lauterbach, 

- panu Dariuszowi Maćkowiakowi, dyrektorowi Miejskiego Domu Kultury,  

- pani Tadeuszowi Brzozowskiemu, kierownikowi Miejskiej Służby Drogowej,  

- panu Andrzejowi Witkowskiemu, komendantowi Straży Miejskiej, 

- panu profesorowi Kazimierzowi  Grążawskiemu, dyrektorowi Interaktywnego 

Muzeum Państwa Krzyżackiego,  

- panu Ireneuszowi Mroczkowi,  

- pani Milenie Bartkowskiej  

- pani Kasi Kempce, 

- panu Wojciechowi  Fabińskiemu,      

- panu Sławomirowi Księżopolskiemu, 

- panu Sebastianowi Pawelskiemu.   

        Oczywiście, proszę państwa, jak już wspomniałem to nie wszyscy. Dla tych 

wszystkich  bezimiennych, którzy w jakikolwiek sposób się przyczynili do powstania tego 

muzeum też   składam wielkie wyrazy podziękowania i uznania.  

Dziękuję za uwagę.  

 

Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :    

Dziękuję bardzo panu Burmistrzowi. Dziękuję pracownikowi, Łukaszowi Prokopowicz. 

W tym punkcie o głos prosił też jeden z wyróżnionych. Bardzo proszę  - Ładysław 

Cichosz.    

 

Pan Ładysław CICHOSZ : 

Panie Burmistrzu, ja w imieniu  wszystkich wyróżnionych, którzy zostali obdarowani 

listem  gratulacyjnym,    podziękowaniami – chciałem    także     serdecznie podziękować 

i jednocześnie dodać, że   my  nie   robimy tego dla  takiej okazji jak teraz, ale po prostu 

kochamy Działdowo. Robimy to,  będziemy  robić  nadal,  bo   kochamy   swoje    miasto 

i chcemy coś dla tej lokalnej społeczności zrobić.  

A    przy   okazji   chciałem    jeszcze  państwa   poinformować, bo   wszyscy    wiedzą,  

że ja  sportem żyję i to jest moja pasja i nie darowałbym  sobie gdybym teraz tego nie 

powiedział. Otóż, Drodzy państwo,  nasi   piłkarze  Start Kombet   Działdowo występują 

w rozgrywkach  III   ligi. Do  tej  pory   rozegrali już sześć spotkań piłkarskich i  na razie - 

jako jedyni z osiemnastu zespołów grających   w tej lidze -  nie zaznali goryczy porażki.  
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Ja serdecznie państwa zapraszam w najbliższą sobotę o godzinie 17  Start Kombet 

Działdowo podejmować będzie kolejnego rywala Promień Mońki. Warto przyjść, warto 

podziwiać naszych piłkarzy, warto ich oklaskiwać, a wtedy, Drodzy państwo,   zarazicie   

się   sportem i sport w   przyszłości będzie jeszcze lepiej się rozwijał w naszym mieście. 

I jeszcze jedna  informacja   sportowa.  Otóż   przedwczoraj  zainaugurowali  rozgrywki, 

w   najwyższej lidze rozgrywkowej w naszym kraju,  w superlidze -  tenisiści stołowi. 

Nasza drużyna, działdowski Dekorglass podejmowała bardzo silnego rywala  z Ostródy. 

Niestety, zabrakło tej przysłowiowej kropki nad i, i   przegraliśmy dwa do trzech. 

Zdobyliśmy tylko jeden punkt,  ale na początek, myślę że, to jest dobre. Warto 

przychodzić   na    tenisa     stołowego    z    tego   względu,  że   to   są   już   rozgrywki 

na poziomie międzynarodowym.   Bo tak : w   zespole  Ostródy grał Hindus,  grał 

Białorusin i Polak. W naszym zespole, działdowskim  Dekorglassie grał Polak, grał 

Chińczyk i grał Czech. Naprawdę emocje -  zresztą niektórzy   spośród radnych byli -  

sięgają   tam zenitu.    Warto przychodzić, warto   oglądać, warto    podziwiać i przy 

okazji   zapraszam   państwa  także   do   oglądania    tenisa stołowego, bo  to  jest   tenis  

w   najwyższym  krajowym wydaniu, a nawet to jest czołówka europejska. Serdecznie 

państwa zapraszam. Dziękuję, panie Przewodniczący, że zająłem 65 sekund  (oklaski) 

 

 

Ad pkt 5 

 
        Sprawozdanie    Przewodniczącego  Rady   o   działaniach    podejmowanych   w    okresie 

międzysesyjnym :                                                                                                               

 

Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady : 

- 26 lipca wpłynęło pismo Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie, Rejon Dróg w Nidzicy, 

który wystąpił z  wnioskiem  o   zniesienie statusu   pomnika   przyrody drzewa przydrożnego 

z gatunku lipa, rosnącego   przy    drodze     wojewódzkiej  nr   542   Rychnowo-Działdowo, 

w miejscowości Działdowo, na wysokości budynku przy ulicy Grunwaldzkiej  21. Wniosek 

ten skierowałem do pana Burmistrza z prośbą o przygotowanie projektu stosownej uchwały, 

- Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej   skierował półroczne sprawozdanie z pracy 

Miejskiego Zespołu   Interdyscyplinarnego   w   Działdowie. To sprawozdanie przekazałem 

do Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. Gdyby  ktoś z państwa radnych był 

zainteresowany to, oczywiście, jest    ono do wglądu, 

- Lidia Kowalska, Wydział   Partnerstwa z Radnymi,  dlaradnych.pl   zwróciła  się   z prośbą  

o udostępnienie numerów kontaktowych do państwa radnych  w celu przeprowadzenia 

krótkich rozmów, które ułatwiałyby pełnienie funkcji radnego. Ponieważ nie czuję się 
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uprawniony   do   udostępniania  państwa   numerów   telefonicznych,   proszę    

ewentualnie o zapoznanie się z tym wnioskiem i albo  wyrażenie  zgody na  takie 

udostępnienie, albo też w ramach   własnych   kontaktów   nawiązanie czy to rozmów,  czy 

korespondencji mejlowej z tym portalem, 

- wczoraj wpłynęła informacja z Regionalnej Izby Obrachunkowej, która wypowiedziała się 

w sprawie informacji o  kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz   informacji 

o realizacji budżetu za I półrocze 2013 roku.  Jest to materiał, który państwo radni w dniu 

dzisiejszym otrzymali.    

 

Ad pkt 6 

 

        Sprawozdanie  z    działalności    Burmistrza     w   okresie     międzysesyjnym,  zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady : 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ -  Burmistrz Miasta:  

Złożył     sprawozdanie   z   działalności   Burmistrza    w  okresie   międzysesyjnym,     

zwłaszcza     z       wykonania        uchwał     Rady     za       okres    od   7 czerwca     2013 r. 

do 4 września 2013 r.   ( stanowi  ono    załącznik do protokołu).   

 

Ad pkt 7 

 

        Sprawozdanie    przedstawicieli    Gminy    z     działalności    związków      

międzygminnych i stowarzyszenia gmin : 

 

Pan Adam STOLARSKI  - 

Szanowny panie Przewodniczący! Szanowni państwo! 

W dniu 30 lipca 2013 roku odbyło się  Zgromadzenie Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna”.  Na tym zebraniu podjęto  : 

- uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr XI/64/2013 Zgromadzenia Ekologicznego   

Związku   Gmin   „Działdowszczyzna” z   dnia 6   marca 2013 roku w sprawie wyboru 

metody ustalenia  opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia  

stawki tej opłaty. Ta zmiana dotyczy, proszę państwa,  opłaty  za    odpady    

komunalne     miejscowości   Zakrzewo,     gmina     Działdowo i miejscowości 

Ciechanówko. Jak  państwo wiecie, w tych miejscowościach znajdują się wysypiska 

śmieci i  dlatego  na podstawie Statutu podjęto uchwałę, że dla nich ustala się 

wysokość opłaty 8 złotych miesięcznie od mieszkańca. Natomiast  w przypadku 

segregacji    odpadów komunalnych ta opłata będzie wynosić 3 złote od mieszkańca 

na miesiąc. Czyli  po    prostu    zniżka   z  tego tytułu, że tam są wysypiska, 
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- ponadto   podjęto uchwałę    w   sprawie  zmiany  uchwały budżetowej na 2013 rok. 

Po zmianie dochody   Związku  wynoszą 10 543 504, a wydatki   10 780 007 złotych. 

I w związku ze zmianą budżetu nastąpiła też zmiana wieloletniej prognozy 

finansowej. Dziękuję bardzo.    

 

Pan Bronisław  MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

Ani Związek Miast  Polskich, ani Związek Gmin Warmińsko-Mazurskich nie obradował.  

Natomiast 28 sierpnia uczestniczyłem  w posiedzeniu Zarządu Związku Gmin Warmińsko-

Mazurskich. Na  tym posiedzeniu ustaliliśmy, że  następne Zgromadzenie Walne   Gmin   

Warmińsko-Mazurskich   odbędzie się w Działdowie z czego jestem bardzo rad i, myślę że, 

dla miasta to też przyniesie określone, wymierne korzyści.   Dziękuję.  

 

           

Ad pkt 8 

 

        Sprawozdanie z prac Komisji w okresie międzysesyjnym : 

 

Pani Irena MENDERSKA - Przewodnicząca   Komisji   Budżetu i Finansów   

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu  4 września Komisja :   

- zapoznała się z informacjami o wykonaniu budżetu miasta Działdowa za I półroczne 

bieżącego roku   oraz   o    wykonaniu    zadań   i   wskaźników finansowych ujętych 

w wieloletniej prognozie finansowej za pierwsze półrocze bieżącego roku, 

- wysłuchała    informacji o kształtowaniu się    wyniku    finansowego   za    2012 rok 

w Działdowskiej Agencji Rozwoju spółka akcyjna, 

- pozytywnie   zaopiniowała   dwa   projekty uchwał, tj.  w sprawie zmian w  budżecie 

na 2013 rok - jednomyślnie oraz 11 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących 

się”  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo 

na lata 2013-2021. 

 

Pan Edward RADOMSKI - Przewodniczący Komisji  Gospodarki i Ochrony Środowiska 

przekazał, że Komisja obradowała w dniu   4  września. W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy 

radni, czyli pracowaliśmy w pełnym składzie. Przedmiotem obrad komisji były dwie 

informacje oraz dwa projekty uchwał. I tak : 

- pozytywnie przyjęto do wiadomości informację o realizacji budżetu w zakresie zadań 

inwestycyjnych za I półrocze, 

- przyjęto   do wiadomości informację   związaną z realizacją infrastruktury miejskiej,  

więc drogi, chodniki, oświetlenie oraz planowanych na rok 2013 dokumentacji 

technicznych, 
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-  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w drodze przetargu 

nieruchomości niezabudowanej, położonej  u   zbiegu ulic Stanisława Chlebowskiego 

i Leśnej w Działdowie,   

- Komisja pozytywnie zaopiniowała również projekt uchwały w sprawie przenoszenia 

własności    przyległych nieruchomości    gruntowych    oraz ich części,   które   wraz 

z dotychczas wydzielonymi działkami gruntu będą spełniać wymogi działki 

budowlanej z zastosowaniem bonifikaty, 

- w sprawach różnych złożono wniosek, aby do końca listopada wysłuchać informacji 

przedstawicieli Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna” na temat działań 

podejmowanych w ramach planu dotyczącego bioelektrowni biopaliw. Taką 

informację przedłożono nam  rok temu i  chcielibyśmy się dowiedzieć  jakie postępy 

w tym zakresie zostały poczynione. Ponadto byśmy chcieli również uzyskać ocenę 

funkcjonowania segregacji odpadów pod nową ustawą po okresie dwóch czy trzech 

miesięcy. Chcieliśmy wiedzieć, jakie są plusy, jakie minusy, jakie ewentualnie 

zagrożenia i tu do pana Przewodniczącego jest wniosek, aby pan był tym inicjatorem, 

który nada rangę sprawie. Dziękuję. 

 

Pani   Elżbieta   KONARZEWSKA - Przewodnicząca   Komisji     Oświaty, Kultury, Sportu 

i Turystyki poinformowała, że Komisja obradowała 4 września bieżącego roku. Podczas 

posiedzenia zapoznano się i przyjęto dwie informacje. Pierwsza dotyczyła realizacji budżetu 

miasta za I    półrocze 2013 roku    w     zakresie    działania    komisji,  druga  zaś remontów 

w placówkach oświatowych. Dziękuję bardzo państwu za uwagę. 

 

Pan Andrzej TESSAR - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego przekazał, że na posiedzeniu w dniu  4 września Komisja: 

- zapoznała się z informacją Komendy Powiatowej Policji w Działdowie dotyczącą 

porządku publicznego i bezpieczeństwa mieszkańców za I półrocze 2013 roku, 

-  zapoznała się  ze sprawozdaniem z prac Miejskiego Zespołu Interdyscyplinarnego za 

I półrocze 2013 roku, 

-  w sprawach różnych Komisja podjęła   jeden wniosek   oraz   uzyskała   odpowiedzi 

na wnioski skierowane   do określonych podmiotów i tak :  Komisja podjęła wniosek 

o zmianie godzin   otwarcia  Interaktywnego Muzeum  Państwa Krzyżackiego. Chodzi 

o zmianę godzin pracy z  9'00 – 16'00 na godziny 11'00 – 19'00 oraz  oprzeniesienie 

dnia wolnego na poniedziałek. Ponadto Komisja otrzymała odpowiedzi na wcześniej 

skierowane wnioski, i tak z Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie wniosek 

dotyczył sfrezowania nierówności występujących na skrzyżowaniu ulicy 
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Męczenników z ulicą Hallera, chodzi o wyboje. Odpowiedź następująca:  

Zarząd Dróg Wojewódzkich wykona, w ramach udzielonych środków, prace 

polegające na sfrezowaniu nierówności, wybojów i kolein. Powyższe prace będą 

wykonane w bieżącym roku kalendarzowym. Kolejny wniosek skierowany był 

również do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie, a dotyczył on wprowadzenia 

ruchu dwukierunkowego na ulicy Wolności od ulicy Asnyka do skrzyżowania z ulicą 

Męczenników. I tutaj były dwie propozycje skierowane do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Olsztynie. Propozycja pierwsza dotyczyła ruchu dwukierunkowego 

z obowiązkowym   skrętem   w    prawo   lub   przeniesienie   sygnalizacji świetlnej. 

Otrzymaliśmy odpowiedź, że te prace będą wzięte pod uwagę w przyszłości, gdy 

będzie remontowana  ulica Olsztyńska. I jeżeli  będzie taka potrzeba to i ta droga 

zostanie  wyłączona z ruchu.  Kolejny wniosek skierowany był do Polskich Kolei 

Państwowych, a  dotyczył montaży dodatkowych stojaków na rowery. W odpowiedzi 

uzyskaliśmy informację, że na terenie stacji są zamontowane dwa stojaki po 10 miejsc 

postojowych i że jest to na obecną chwilę wystarczająca ilość.Dziękuję 

  

Pan  Leszek  GOŁĘBIEWSKI – Przewodniczący    Komisji Rewizyjnej     poinformował, 

że Komisja Rewizyjna w okresie między sesyjnym nie obradowała.  

 

Ad pkt 9  

 

        Interpelacje i zapytania : 

 

Radny pan  Zenon GAJEWSKI : 

Panie Burmistrzu, mam dwa pytania. Pierwsze  natury retorycznej, ale odpowiedź na nie 

będzie mi potrzebna, gdy będziemy procedować punkt 15 :  Kto ustala godziny pracy aptek? 

Pytanie drugie związane jest z uroczystościami 1 września. Tego, co   powiem nie 

konsultowałem z nikim, wobec tego mówię w imieniu własnym. Mam nadzieję, że nie będę 

odosobniony : Bardzo   Panu chciałem podziękować za tę uroczystość, za jej bardzo trafną 

formę, zarówno    połączenie   oprawy   religijnej,   liturgii   i   całego  przemarszu. Myślę że, 

w    następnych    latach    to   będzie   powtarzane, mam   taką    nadzieję,  panie Burmistrzu,  

i Działdowo będzie miało piękną, oryginalną tradycją.  Pytanie brzmi tak : Wiele powiedziano 

na temat doświadczeń Narodu Polskiego od obu   totalitaryzmów.  I teraz pytanie brzmi tak :  

Dlaczego zabrakło kwiatów przed budynkiem, w którym mieściła się siedziba Powiatowego 

Urzędu Bezpieczeństwa Publicznego w Działdowie? Zaznaczam, że  jeśli mogę tak 

powiedzieć, proszę nie doszukiwać się tutaj żadnych sugestii, nie daj Boże jakichkolwiek 

insynuacji. Ja  po prostu zadaję pytanie i chciałbym usłyszeć na nie odpowiedź. Bardzo 

dziękuję. 
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Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Dziękuję bardzo, pan radny Jan Bedra.  

 

Radny pan Jan BEDRA : 

Pytanie do   pana profesora Grążawskiego. Za tydzień minie miesiąc jak funkcjonuje muzeum 

i chciałabym, żeby pan zaspokoił moją ciekawość i odpowiedział : Jaka była frekwencja przez 

ten okres prawie miesiąca?  Ponadto  chciałbym wiedzieć czy przeprowadzaliście analizę  - 

jaka frekwencja była w soboty?  Pytam  o soboty, ponieważ   docierają  do mnie informacje 

od mieszkańców, że są niezadowoleni z tego faktu, że muzeum nie jest czynne w niedziele. 

Jak wszyscy wiemy,    niedziela  jest dniem odpoczynku, relaksu. Także   rodziny z   dziećmi 

z  przyjemnością udałyby się do tego muzeum. Cieszę się, że się dowiedziałem  przed chwilą,  

że w soboty zostało przedłużone do dziewiętnastej, ale nie wiem czy to wystarczy. Przecież 

wiemy, że  w  soboty ludzie pracuje się do różnych godzin,  wrócą  zmęczeni  i  czy będą 

mieli ochotę  na   dwu  czy  trzygodzinny spacer do muzeum. Czy  więc nie warto by było 

pochylić się nad   pomysłem i jednak chociaż na popołudnie w  niedzielę te muzeum 

otworzyć ? Dziękuję bardzo. 

 

Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady :   

Dziękuję bardzo. Pani  radna Wanda Milewska. 

 

Radna pani  Wanda MILEWSKA : 

Panie Burmistrzu, czy prawdą jest, że zamierza pan sprzedać budynek Miejskiego Domu 

Kultury przed wybudowaniem i oddaniem do użytku sali widowiskowej ?  Chciałabym, żeby 

odpowiedział pan krótko  : tak, czy nie.  

Następne pytanie, czy to prawda, że na terenie Działdowa powstaje bioelektrownia?  Było 

kiedyś wokół   tego dużo   szumu,    sprawa  zakończyła się, jak się zakończyła i okazuje się, 

że bioelektrownia powstaje i już prowadzi pewne działania, wręcz marketingowe, wokół 

Działdowa – to   drugie pytanie. I    jak wygląda problem biogazowni? 

 

Pan Marian ODACHOWSKI -  Przewodniczący  Rady :  

Czy wszystkie pytania? 

 

Pani  MILEWSKA : 

Tak. Dwa zupełnie inne problemy, biogazownia i bioelektrowania i chciałabym po prostu się 

dowiedzieć. I następne pytanie, ale to już kolega Tessar poruszył  : Kwestia  regulacji ruchu 

ulica Konopnickiej i ulica Wolności. Dziękuję bardzo. 
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Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

Dziękuję bardzo. Pan  radny Andrzej Tessar. 

 

Radny pan Andrzej TESSAR : 

Chciałabym prosić   pana Burmistrza  o informację dotyczącą  budowy aquaparku. Dość  

dużo czasu   upłynęło od ostatniej sesji, z związku z powyższym chciałbym się dowiedzieć  

na  jakim etapie znajduje się teraz  ta inwestycja ? Dziękuję. 

 

Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z państwa, pan Grzegorz Mrowiński - proszę. 

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Panie Burmistrzu, mam do pana  prośbę, żeby  pan udostępnił kserokopię harmonogramu 

budowy Centrum Wodnego. Również chciałbym, aby pan udostępnił symulację, na podstawie 

której skalkulowano koszty utrzymania   Wodnego Centrum.  W wywiadzie dla gazety 

„Tygodnik Działdowski” wspominał pan, że taka symulacja została sporządzona.   

Również mam po raz kolejny sygnał od mieszkańców, tym razem osiedla Leśna, którzy 

proszę, żeby zrobić porządek z samochodami  parkującymi na ulicy świętej Katarzyny 

Aleksandryjskiej. Wiem,   że ten problem  był  wielokrotnie   poruszany,  natomiast wiemy, 

że szczególnie w niedziele, kiedy   są   Msze święte, to    tam   jest   problem z przejechaniem. 

I podobny problem jest na ulicy Grunwaldzkiej. Czy   pan Burmistrz myśli  coś zrobić w tym 

kierunku, tym bardziej, że we wrześniu dołączyli   nauczyciele   do   policjantów, którzy   tam   

parkują i uczniowie - podpowiada koleżanka. Myślę   że, zasadne byłoby udostępnienie placu 

koszarowego. Dziękuję.  

 

Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady :   

Dziękuję bardzo.  Pan   Marek Dwórznik. 

 

Radny pan Marek DWÓRZNIK : 

Panie Burmistrzu, wczoraj poszedłem zobaczyć postępy prac przy wiadukcie na ulicy 

Lidzbarskiej i zobaczyłem nowo wybudowany chodnik łączący ulicę Lidzbarską z ulicą 

Pileckiego. Natomiast    na    wczorajszej    Komisji   Gospodarki nie było żadnej informacji 

na temat tej inwestycji stąd moje pytanie : Kto, na czyjej działce i za czyje pieniądze 

wybudował ten chodnik ? 

Drugie to prośba, panie Burmistrzu, by uporządkować  cmentarz wojenny 1914-1920 na ulicy 

Grunwaldzkiej, bo naprawdę ten teren  wygląda brzydko.  Wokół  jest wykoszone, a na 

terenie tego cmentarza są trawy do kolan, krzaki, zarośla, także prośba, aby uporządkować ten 

teren. Dziękuję. 
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Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

Dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z radnych się zgłasza. Grzegorz Mrowiński, tak? 

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Nasunęła mi się tu jeszcze pewna prośba do pana Burmistrza w kontekście zapytania pana 

radnego Dwórznika, chodzi konkretnie o  cmentarz z czasów I wojny światowej, ale również 

tam są pochowani żołnierze z wojny polsko-bolszewickiej. My wiemy,  że  to jest cmentarz 

na działce prywatnej dlatego nie jest w kompetencji pana Burmistrza, żeby tam robić 

porządki. Natomiast, myślę że, jest pewna szansa, żeby pan Wojewoda poczynił starania, aby  

uwłaszczyć   ten   teren   i   może   można   by było  wyjść  z   taką  inicjatywą tym bardziej, 

że w przyszłym roku mamy okrągły jubileusz wybuchu I wojny światowej, no i brzydko 

będzie, jeżeli turyści będą odwiedzać Działdowo. A przypuszczam, że będą, ponieważ nasze 

miasto znajduje się na szlaku I wojny światowej,  no i nie jest to wizytówka dla miasta. 

Dziękuję. 

 

Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

Dziękuję bardzo i o głos prosił pan radny Sławomir Hoffer, proszę.  

 

Pan  Sławomir HOFFER  -  Wiceprzewodniczący Rady :  

Ja mam pytanie do pana     Burmistrza. Kilka     miesięcy    temu    Komisja  złożyła wniosek 

o zorganizowanie, wybudowanie przejścia pieszego - przedłużenie ulicy Zamkowej. W tej 

chwili często odbywają się tam  spotkania przy fontannie i ludzie muszą przechodzić nie 

przez pasy. Było pytanie do Wojewódzkiego Zarządu Dróg -  odpowiedź była pozytywna. 

Czy   w tym temacie jest jakaś kontynuacja? Dziękuję. 

 

Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

Dziękuję bardzo, nie ma więcej zgłoszeń, w takim razie przechodzimy do punktu 10. 

 

Ad pkt 10 

 

        Jednomyślnie, tj. 21 głosami „za” Rada podjęła  

 

                                       U c h w a ł ę   Nr XXVIII/243/13 

 

w sprawie wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie na okres dziesięciu lat w drodze przetargu 

nieruchomości niezabudowanej położonej u zbiegu ulic Stanisława Chlebowskiego i Leśnej w 

Działdowie. 

        Piętnastominutowa przerwa w obradach.  
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Ad pkt 11 

 

        Radni   nie  mieli pytań do  kształtowania się   wieloletniej  prognozy    finansowej 

za I półrocze 2013   roku oraz  do   wykonania   budżetu    za   I    półrocze   2013    roku 

( informacje w  tych sprawach  wraz z uchwałą Nr RIO.VIII-0120-440/13 Składu 

Orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej, którą pozytywnie zaopiniowano 

przedłożoną przez    Burmistrza    Działdowa   informację   o przebiegu wykonania budżetu  

za pierwsze półrocze 2013 roku – stanowią załączniki do protokołu). 

  

Ad pkt 12 

 

        18 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się” Rada podjęła  

 

                                       U c h w a ł ę   Nr XXVIII/244/13 

 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2013-

2021.   

 

Ad pkt 13 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 21 głosami „za” 

 

                                       U c h w a ł ą  Nr XXVIII/245/13 

 

Rada dokonała zmian w budżecie miasta na rok 2013.  

                  

Ad pkt 14 

 

        Jednomyślnie, tj.21 głosami „za” Rada podjęła  

 

                                       U c h w a ł ę   Nr XXVIII/246/13 

                                                                                                                         

w sprawie przenoszenia własności przyległych nieruchomości gruntowych lub ich części, 

które wraz z dotychczas wydzielonymi działkami gruntu będą spełniać wymogi działki 

budowlanej z zastosowaniem bonifikaty 
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Ad pkt 15  

 

Pan Marian ODACHOWSKI -  Przewodniczący Rady :         

Przechodzimy do punktu 15, wolne wnioski i informacje. Ale w tym punkcie, w pierwszej 

kolejności   poproszę   pana   Burmistrza   o   udzielenie odpowiedzi na zapytania zgłoszone 

na początku sesji. Bardzo proszę. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

Proszę państwa, enumeratywnie będę odpowiadał tak, jak były zadawane pytania.  

- pan radny, Zenon Gajewski pytał  kto ustala godziny pracy aptek?  To jest w gestii 

Starostwa Powiatowego, nie w gestii Burmistrza, 

- jeżeli chodzi o położenie kwiatów pod budynkiem Powiatowego Urzędu 

Bezpieczeństwa -  nie wiem skąd ten pomysł?  Dotychczas nie było tam składanych 

kwiatów. Ale, jeżeli jest taki pomysł to,  myślę że, odpowiednie gremia powinny się 

na ten temat wypowiedzieć. Przede   wszystkim  historycy,  Towarzystwo Miłośników 

Ziemi Działdowskiej, Stowarzyszenie Pogranicze, czy inne. I   jeżeli uznają państwo, 

że tam winno się składać kwiaty, to ja nie mam nic przeciwko temu. Jedna  wiązanka 

więcej nas w znaczny sposób nie uszczupli, 

- pani radna Milewska pytała czy   prawdą  jest, że  chcę   sprzedać   budynek    MDKu 

z   chwilą    przejścia  Miejskiego   Domu Kultury  i Miejskiej Biblioteki Publicznej 

do nowo powstałego Centrum Kultury i Wypoczynku?  Pani radna, mam taki zamiar. 

 

Radna pani  Wanda MILEWSKA : 

Przed oddaniem do użytku? 

 

Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

Pozwoli pani dokończyć Burmistrzowi, proszę. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

Przed oddaniem - nie.  Ale  z  chwilą, kiedy   zostanie oddany,   zostanie   przeniesiony,   

wówczas na pewno będę wnioskował do Rady o podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży tego 

budynku, gdyż  on    nie   będzie nam wtedy potrzebny. Natomiast   do czasu wybudowania 

sali widowiskowo-kinowej na  działce -  na której obecnie są prowadzone prace 

rewitalizacyjne     celem    zrobienia  Centrum    Kultury     i   Wypoczynku -  sala    kinowa 

na trzydzieści osób, która będzie w tym budynku - będzie, myślę, w jakiś sposób zaspakajała 

potrzebę w zakresie korzystania z kina. Zaś  imprezy kulturalne,  które dotychczas odbywały 

się w sali widowiskowo-kinowej przy ulicy Jagiełły, będą się odbywać w naszych salach 

gimnastycznych, 
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- jeżeli chodzi o bioelektrownię, to  nie wiem, co pani dokładnie ma na myśli, ale pewnie 

teren przy ulicy Przemysłowej, który został sprzedany dla  firmy Prowenta, tak?  Otóż nie 

wiem, jakie są ich działania, 

-  natomiast jeśli chodzi o biogazownię, to zapowiedzieli swój przyjazd w następnym 

tygodniu pan Prezes firmy Ceres Motto i jego przedstawiciel pan Paweł Chromański. 

Przyjadą i będziemy rozmawiać,  bo z  korespondencji, którą do tej pory prowadziliśmy 

wynika,  że  byli nadal zainteresowani tym, ale nie chcą używać -  bo na to nie pozwala im 

jeszcze    polskie   prawo - osadów  ściekowych  jako    substratu   do  wytwarzania  biogazu. 

W  związku z tym jako miasto jesteśmy w pewnym dyskomforcie, bo liczyliśmy się  z   tym,  

że te  odpady   będą zabierane i spadnie nam cena odprowadzania ścieków. Także chcieliśmy 

coś w zamian. Negocjuję, że jeśli nie, no to zmniejszyć cenę za jeden GJ   ciepła 

dostarczanego do Przedsiębiorstwa Ciepłowniczego.   Zeszli  z    kwoty     14 zł na 12,5 zł, ale 

dla mnie to jest jeszcze kwota nie satysfakcjonująca.  W związku z tym prowadzę z nimi cały 

czas rozmowy i, myślę że, jak przyjadą w następnym tygodniu to już się pewne rzeczy 

wyklarują. Poza tym 10. września   na posiedzeniu Zarządu Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna” będzie  temat budowania biogazowni poruszany, 

- pan  Andrzej  Tessar pytał na jakim etapie jest budowa Wodnego Centrum Rekreacji? Jest 

na etapie projektowania. I tutaj zaspokoję, myślę, ciekawość i pytanie jednocześnie 

skierowane    przez    pana   radnego   Mrowińskiego  odnośnie   harmonogramu.  Otóż póki 

co, w harmonogramie wykonawca jeszcze się mieści, bo do końca września jest obowiązek 

przedstawienia projektu budowlanego. Po 15. przewidywana jest rada budowy i po pewnej 

walce, którą musieliśmy    przeprowadzić    z   wykonawcą, doszliśmy do pewnych ustaleń, 

do pewnych myśli, które zostały przełożone na papier i uzyskaliśmy też akceptację instytucji 

zarządzającej odnośnie  tych ustaleń projektowych. Także, myślę że, z tym projektem się 

wyrobią, ale łatwo nie było.  I  wracając  jeszcze do pytania pana Mrowińskiego. Otóż, jeżeli  

chodzi o udostępnienie - nie ma problemu. W Wydziale pani Iwony Keller jest harmonogram  

i cały może pan skserować. Jeżeli   ktokolwiek z radnych chciałby też to bardzo proszę. 

Studio wykonalności też jest dostępne, ale nie wiem czy jest potrzeba, żeby kserować 

wszystkim, czy ewentualnie  tylko dla zainteresowanych.  

 

Radny pan MROWIŃSKI:  

Panie Przewodniczący, czy mogę? 

 

Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

Proszę bardzo. 
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Pan MROWIŃSKI : 

Nam wystarczy dla naszego Klubu   jedna   odbitka kserograficzna. Przy czym mi nie 

chodziło o studium wykonalności, tylko o symulację, na podstawie której zostały 

skalkulowane koszty utrzymania, bo pan o takim dokumencie wspominał. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

Studium wykonalności inwestycji, to jest ta symulacja inaczej, tak ? 

 

Radny pan MROWIŃSKI : 

Nie.  Tam   są tylko   koszty   podane, natomiast pan mówił, że były robione symulacje. Pan  

to nazywał stymulacjami. Ja nie wiem, być może... 

 

Pan MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

No dobrze. No  swoiście tak jest, ale to jest fachowo studium wykonalności.  

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Czyli symulacje nie były robione żadne? 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

Potocznie można to nazwać symulacjami. 

 

Pan Marian ODACHOWSKI -  Przewodniczący Rady :  

Może pani naczelnik. 

 

Radny pan  Grzegorz MROWIŃSKI : 

Bo ja nie rozumiem czegoś.  

 

Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

Bardzo proszę pani naczelnik.  

 

Pani Iwona SKRZYPEK-KELLER -  Naczelnik Wydziału WRP : 

Szanowani państwo, symulacje były robione w   studium wykonalności inwestycji. Ja mam 

przed sobą wyciąg z tego studium i jeżeli chcieliby państwo się zapoznać, to nie ma 

problemu. Takie chyba   najbardziej   interesujące     państwa   pozycje to  : Są   określone   

przychody, są oszacowane te przychody, są oszacowane koszty, które będzie ponosiła spółka. 

Także, jeżeli chcieliby państwo się zapoznać, to  nie ma problemu. 

 

Radny pan MROWIŃSKI : 

Ja wszystko rozumiem, pani naczelnik, to    było dostępne w dokumentacji przetargowej. Była  

tabelka, w   której   były podane koszty i przychody.  Tylko  na  podstawie   czego - proszę mi 
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powiedzieć -  przyjęto te założenia?  Bo wie pani, można założyć, że przychody będą dwa 

razy większe  niż są podane. Co    było   podstawą    ustalenia   takich, a  nie innych kosztów? 

Do czego ja zmierzam, proszę pani. Pan   Burmistrz mówił, że inwestycja będzie 

samowystarczalna, że  będzie się samofinansować. Wiele   osób  twierdzi, że nie.  No   więc 

ja poprosiłem o   dokument źródłowy, na podstawie którego zostało ocenione, a pani mówi,  

że jest tabelka. Ale  jaka była metodyka przyjęcia tych danych?   Założono, że ile osób 

odwiedzi, założono, że skąd  będą przyjeżdżać, założono -jaką cenę biletu? No o to mi chodzi. 

Dziękuję. 

 

Pani SKRZYPEK-KELLER : 

Mogę? 

 

Przewodniczący Rady : 

Proszę. 

 

Pani Iwona SKRZYPEK-KELLER -  Naczelnik Wydziału WRP :  

Proszę państwa, firma, której zostało zlecone opracowanie studium wykonalności inwestycji 

przeprowadziła symulację na podstawie naszych realiów. Oni   tu przyjeżdżali, 

przeprowadzali badania, analizowali jakie znajdują się w okolicy baseny, i na tej podstawie 

założyli pewną liczbę osób, która będzie korzystała. Tak przeprowadza się symulację, w inny 

sposób nie jesteśmy w stanie tego zrobić. I jest tu na przykład założona liczba sprzedanych 

karnetów,   średnia    cena,    przychód   i   tak   dalej i tak dalej.    Wszystkie   te    elementy 

są   wyszczególnione.   W  inny  sposób nie jesteśmy w stanie przeprowadzić tej symulacji. 

To jest standardowa symulacja, którą przeprowadza się przy realizacji każdej inwestycji, 

dziękuję. 

 

Pan Marian ODACHOWSKI -  Przewodniczący Rady :  

Dziękuję. Znaczy ja rozumiem, że i tak całość dokumentacji będzie panu radnemu 

udostępniona. 

 

Radny pan MROWIŃSKI : 

Ja poproszę, żeby pani mi skserowała ten fragment, bo ja faktycznie znałem tylko tabelę, nie 

znałem natomiast metodyki obliczenia tego. Bardzo prosiłbym o skserowanie tych dwóch 

dokumentów i udostępnienie dla naszego Klubu, tak? Dziękuję. 

 

Pani Iwona Skrzypek-Keller : 

Nie ma problemu, ja mogę panu udostępnić na płycie nawet cały dokument. 
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Pan Marian Odachowski : 

Czyli osiągnęliśmy porozumienie w tej sprawie, dziękuję. Kontynuujemy, panie Burmistrzu.  

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta : 

Rozumiem, że w tej materii jesteśmy zaspokojeni informacjami.  

Następnie :  Porządek parkowania samochodów na ulicy Grunwaldzkiej i świętej Katarzyny. 

Otóż w przerwie odbyłem spotkanie z panem Komendantem Policji i, myślę że, wspólnie 

problem parkowania na ulicy Grunwaldzkiej rozwiążemy. Natomiast   przy ulicy świętej 

Katarzyny musimy  to zdiagnozować, zorientować się i pomyśleć, co możemy  zrobić, żeby  

w niedziele, w czasie odprawiania Mszy ten problem był  rozwiązany.  

Pan Dwórznik pytał o chodnik od Lidzbarskiej do ulicy Pileckiego. Otóż chciałbym państwa 

poinformować,  i pana radnego w szczególności, że zostało podpisane porozumienie z panem 

Hasiakiem,  na mocy  którego my  udostępniliśmy grunt, a pan Hasiak położył tam chodnik 

na własny koszt.  

Jeżeli chodzi o cmentarz na ulicy Grunwaldzkiej to, proszę państwa, jest mi  sprawa znana, 

leży mi to na sercu. W   czerwcu, czy w maju  tego roku nawiązałem kontakt z właścicielami 

tego terenu, panami z Warszawy, którzy  w sierpniu odwiedzili mnie. Ci panowie byli bardzo 

zainteresowani tym, żeby z tego tytułu dostać  jakieś  odszkodowanie,   czy   jakąś   zamianę.   

Taką   zamianę   na    grunty   żeśmy   im    zaproponowali. Wzięli    te     dokumenty,  mieli 

to przeanalizować i się odezwać. Niemniej jednak liczą również na to,   że   nawiążą kontakt  

z niemiecko-polskim stowarzyszeniem  Pojednanie  i że  stamtąd uzyskają środki, 

ewentualnie  oni   będą zainteresowani zakupieniem tego gruntu i utrzymywaniem. Czekam 

na ich odpowiedź, na ich deklarację. Ewentualnie poproszę pana naczelnika, żeby  ponowił, 

bo rzeczywiście - jak pan radny Mrowiński trafnie zauważył - warto by było żeby na tę 

okrągłą rocznicę wybuchu I wojny światowej ten cmentarz uzyskał godny wygląd i określoną  

rangę oraz    służył    nie tylko   jako cmentarz, ale   jako    miejsce    spaceru   i  wypoczynku 

i  przyczynił do  zwiększenia atrakcyjności naszego miasta.  

       Pan Hoffer pyta o przejście na ulicy Męczenników na wysokości zamku. Nie  mogę panu 

odpowiedzieć na to pytanie. Były kierowane do Zarządu Dróg Wojewódzkich pisma w tej 

sprawie, póki co one są dla nas negatywne, nie ma zgody Zarządu Dróg Wojewódzkich, żeby 

te przejście bliżej usytuować. Dziękuję. 

 

Radna pani Wanda MILEWSKA : 

Panie Burmistrzu, pana odpowiedź nie jest jednoznaczna. Powiedział pan tak : Do momentu 

oddania sali widowiskowej, sala kinowa zostanie przeniesiona do budynku na Wolności 64. 

Czyli jednak zamierza pan sprzedać wcześniej, przed oddaniem do użytku sali widowiskowo-

sportowej? 
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Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta :  

Tak. Tylko,  proszę państwa, sytuacja   jest taka, że   przecież  zabezpieczonych    mieliśmy 

na inkubator przedsiębiorczości 1 mln 200 tys. złotych. Licząc, że  budowa sali 

widowiskowo-kinowej będzie oscylowała w granicach 2,5 miliona   złotych, a o brakującą       

kwotę   chcieliśmy   się   ubiegać   w    Ministerstwie    Kultury i Dziedzictwa Narodowego.  

Wyłoniliśmy,  w drodze przetargu, wykonawcę    projektu, który na te parametry sali 

widowiskowo-kinowej, które zostały przedstawione przez dyrektora Miejskiego Domu 

Kultury i   zaakceptowane  przez   nas   wyliczył, że  budowa  tego  będzie   wynosiła   ponad 

4 miliony złotych. Więc   nie starczy nam  na realizację tej inwestycji. I z chwilą, kiedy 

zostanie przeniesiony MDK na Wolności 64 będę wnosił o to, żeby państwo wyrazili zgodę 

na sprzedaż tego obiektu, żebyśmy mieli pieniążki na zabezpieczenie realizacji inwestycji pod 

nazwą  budowa sali widowiskowo-kinowej na ulicy Wolności 64. Tłumaczyłem, ale  

widocznie   zostałem   źle zrozumiany.  Mówiłem również o tym, że  na ten czas, kiedy nie 

będzie jeszcze   wybudowanej  nowej    sali  widowiskowo-kinowej   filmy będą wyświetlali 

w sali studyjnej na 30 osób, bo taka będzie się znajdować w budynku Wolności 64.  

Natomiast inne imprezy - które się odbywały w Domu Kultury - kulturalne  będą   mogły   się   

odbywać   na   salach   gimnastycznych   czy to w jedynce, czy w dwójce. 

 

Radna pani MILEWSKA : 

Rozumiem. Moja  troska wynika też z tego, że ja pracowałam przez 10 lat w budynku medyka  

i wiem, jaki to jest obiekt. To nie jest obiekt zbyt wielki i  czy na ten moment ten obiekt 

wystarczy do prowadzonej przez MDK działalności kulturalnej ?  Tam tych sal nie ma tak 

dużo, o to mi tutaj tylko chodzi. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta : 

Pani Wandeczko, zapraszam chociaż jest w trakcie remontu, ale pani nie pozna pewnie tego 

obiektu, bo tam pewne ściany zostały wyburzone i całkiem to teraz  inaczej wygląda, 

aczkolwiek nie jest to świeże. Wolałbym  wprowadzić wszystkich państwa w dniu otwarcia, 

kiedy to już wszystkich będzie zrobione na tzw. zicher. 

 

Pani MILEWSKA : 

Poza tym, panie Burmistrzu, jednak chciałabym, żeby pan jako gospodarz tego miasta i my 

radni, żebyśmy wiedzieli czy ta bioelektrownia ... 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ : 

Dobrze, pani radna, obliguję się do tego, że pani Monika Skrzypek przedzwoni do  firmy 

PROVENTA i się dowie, jakie oni mają zamiary i co tam myślą robić. 
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Radna pani Wanda MILEWSKA : 

Bo to wiąże się również ze zmianą struktury upraw w całym powiecie na długie lata. To nie 

jest takie tylko nasze ot tam lokalne działanie, to obejmuje nie tylko nas, ale również  i cały 

powiat. Dziękuję bardzo.  

 

Pan Sławomir HOFFER – Wiceprzewodniczący Rady : 

Panie Burmistrzu, jeszcze przed wakacjami, o ile pamiętam, na Komisji mieliśmy odpowiedź 

Wojewódzkiego Zarządu Dróg wyrażającą zgodę na usytuowanie  przejścia dla pieszych na 

ulicy Męczenników, łącznie ze szkicem, w którym to miejscu miałoby być. Warunkiem, jaki 

postawił Wojewódzki Zarząd Dróg było, że miasto zabezpieczy oświetlenie tego  przejścia. 

 

Pan Wojciech FABIŃSKI  - Naczelnik Wydziału GKW : 

Ja może tylko uzupełnię to, co pan Burmistrz powiedział. Panie radny,  rozmawialiśmy 

wczoraj na ten temat. Jednoznacznej odpowiedzi w tej materii zapewne pan nie usłyszy  - czy 

będzie zgoda, czy nie będzie tej zgody.  Bo nawet pracownicy zatrudnieni w Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich nie wiedzą dokładnie, jaki obszar i jaki odcinek drogi 544 będzie   wymagał  

przebudowy.    I tak,  jak  wczoraj  zasugerowaliście   państwo na Komisji - my już 

wystąpiliśmy z pismem do Zarządu Dróg Wojewódzkich, żeby dokładnie wskazał, jaki obszar 

i   jaki   odcinek  drogi  będzie  przebudowywany. I   wtedy     możemy rozmawiać o przejściu 

i  wrócić do tematu.   Dziękuję.  

 

Radny pan Zenon GAJEWSKI : 

Ja chciałbym się  odnieść do pytania kolegi w sprawie samochodów na ulicy świętej 

Katarzyny.  Ja już kiedyś  rozmawiałem w tej sprawie  z panem naczelnikiem. Rzecz polega 

na tym, że  widocznie  kolega trafił na tę samą osobę, która sugeruje, że zatrzymujące się 

samochody, przywożące osoby na Msze blokują jezdnię. Jest parking przy świątyni i nigdy   

nie jest blokowana  cala jezdnia. Moment, chwila   kiedy  ktoś wysiada i   przejeżdża dalej.   

O ile się orientuję,  to  tej  osobie przeszkadzają także dzwony w kościele, bo   taka  była 

sugestia, że Msze  powinny odbywać się w ciszy, bo tak podobno w    Hiszpanii   chciano 

zrobić.  I  to     jest    ten   rodzaj      podejścia.   Ja     natomiast    sądzę,    że      wywołałoby 

to ogromne zamieszkanie wśród mieszkańców i mielibyśmy cały szereg protestów w tej 

sprawie. 

        Ponadto w związku z dzisiejszą moją wypowiedzią w sprawie  budynku z siedzibą 

byłego UB proponuję, żebyśmy  pochylili się nad tematem. W  jakiś sposób przedyskutowali 

sprawę i być może udałoby się nam tam umieścić tablicę pamiątkową. Tylko – mówię -  na 

spokojnie tak, żeby  w przyszłym roku ta tablica się tam znalazła i  kwiaty mogły być tam 

składane. Dziękuję bardzo. 
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Radny pan  Grzegorz MROWIŃSKI : 

Przepraszam, że w ogóle taki problem mieszkańców zgłosiłem. O dzwonach nie 

rozmawialiśmy, natomiast ten pan wspominał, że wyjeżdżając z ulicy Matejki te samochody 

czasami utrudniają widoczność i tylko tyle. No i prosił czy nie można tego w jakiś sposób 

rozwiązać. Zgadzam się,  że   jest   parking  przed kościołem. Ten  parking   jest szczególnie 

w bardziej oblegane Msze święte pełny, i być może nie wszystkie samochody się tam 

mieszczą. Myślę że, można rozwiązać ten problem, a nie zaraz osoby, które zgłaszają problem 

atakować czy posądzać o to, że one atakują kościół. Dziękuję. 

 

Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Czyli pan Burmistrz zaproponował chyba  słuszne  rozwiązanie  przyjrzenia  się  problemowi 

i rozpatrzenia kwestii organizacji ruchu na tym terenie. W tej sprawie jeszcze? Proszę. 

 

Radny pan MROWIŃSKI : 

Ja, proszę   państwa, chciałem dodać, że   w związku z licznymi   pracami, remontami    itd.  

ja zrezygnowałem z samochodu  - chodzę pieszo do pracy. W szkole  parking też mamy 

nieduży, nie przychodzę tutaj, nie narzekam,  że mój samochód się na tym parkingu nie 

mieści.  Odstawiłem   samochód    i   wychodzi mi   to   tylko  na zdrowie i również apeluję 

do państwa i do pozostałych mieszkańców : Mniej  samochodami, więcej chodźmy pieszo. 

Dziękuję. 

 

Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

Popieram apel pana radnego Mrowińskiego. Tym bardziej, że za chwilę będziemy mieli 

obchody europejskiego dnia bez samochodu. Rozumiem, że na pytania dotyczące muzeum 

wypowie się pan dyrektor tak? Bardzo   proszę. 

 

Pan Kazimierz GRĄŻAWSKI  -  Dyrektor IMPK :  

Jeżeli chodzi o godziny  to, proszę państwa,  przyjęliśmy próbną koncepcję otwarcia muzeum. 

Mianowicie, że   muzeum  jest  w  niedziele i w poniedziałki nieczynne -  to jest po pierwsze. 

I od razu taka sugestia, że chcielibyśmy od Nowego Roku zrobić tak, żeby muzeum było 

czynne w niedziele, a być może we wszystkie dni w sezonie tzw. turystycznym, czyli załóżmy 

od maja do   końca września. Tak się  dzieje w wielu instytucjach. Natomiast na chwilę 

obecną nasze godziny pracy wynikają też z Kodeksu Pracy. Jest 40 godzin tygodniowo; 

zaczynamy pracę od 8'30, od   9'00 kończymy o 17'00. Z tym, że to jest pewna też techniczna 

kwestia, mianowicie podobna jak w placówkach handlowych.  Nie  możemy kogoś wpuścić 

za pięć piąta,  bo w pięć minut  nikt wystawy nie zwiedzi. Ale,   jeżeli ktoś przyjdzie o wpół 

do piątej,  to   powiedzmy, że  w  te  pół godziny zwiedzi, chociaż teoretycznie,  żeby  dobrze  
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zwiedzić to trzeba około godziny, więc  godzina 16 jest   godziną ostatniego wejścia, 

natomiast zwiedzanie trwa do 17'00. My i  tak często zostajemy jeszcze pół godziny dłużej, 

bo  trzeba ten sprzęt wygasić, powyłączać alarmy itd.  Tak   samo przed uruchomieniem 

trzeba posprzątać, czyli na to wszystko jeszcze dodaje się   klika godzin.   

        Padła tutaj  sugestia wydłużenia czasu otwarcia w takiej konfiguracji, że później 

zaczynamy i    później      kończymy,  czyli     załóżmy  nie    od 10'00 do 17'00,  a od 11'00 

do 18'00.  Myślę że,  to   może    by   bardziej   odpowiadało   tym   głosom  społeczeństwa, 

bo w końcu uważamy, że -  powiem truizm  -  muzeum jest dla ludzi, a nie ludzie dla 

muzeum, prawda?    Więc  jesteśmy   otwarci   na   takie   zmiany i też chcielibyśmy,  mając 

te dwutygodniowe doświadczenie,  już regulować niejako czas pracy ruchomo, oczywiście, 

zachowując czterdziestogodzinny  tydzień pracy. Ponieważ,  jeżeli  by ludzie mieli 

nadgodziny to my i tak nie mamy z czego płacić - trzeba by było dać wolne.  Czyli to jest 

kwestia po prostu opracowania odpowiedniego grafiku tak, żeby zawsze ktoś z pracowników 

etatowych był. Wiadomo, że  we wszystkich placówkach muzealnych, czy bibliotekach jest 

tzw. dzień    wewnętrzny,   bo w    powszechnym   rozumieniu   pracy   muzeum  to jest tak, 

że wpuszczamy zwiedzających, ewentualnie ich instruujemy, jak mają tę  wystawę  zwiedzać  

i  na tym się  ta  praca  się kończy. A w myśl ustawy wiadomo, że muzeum jest do wielu 

innych     rzeczy    zobowiązane,   nie  mówiąc o dokumentacji, inwentaryzacji,   konserwacji 

i  innych działaniach. Ponadto  przecież nie zamierzamy odpuszczać również skrzydła 

zamkowego, gdzie jeszcze we wrześniu pragniemy uruchomić wystawę zdjęć artystycznych 

dotyczących   zamków,  przygotowywaną   przez   pana    Garnca,  która   przyjedzie   do nas 

z Malborka. Myślę że,  też będzie ona tematem nawiązywała do tego o czym mówiłem. Więc  

jak najbardziej jesteśmy tutaj do tego otwarci, ponieważ, myślę że, ten jeden dzień, który 

byśmy na przykład przesunęli sobie na poniedziałek mógłby  być też dniem 

wygospodarowywania godzin po to, aby wykonywać te inne statutowe obowiązki : 

Katalogowanie gromadzonych zbiorów, zabezpieczanie, konserwacja, urządzanie wystaw 

stałych. My nie chcemy tylko robić tak, że przywieziemy coś i zawiesimy, bo to jest 

najłatwiejsze, ale coś przygotowywać i  prowadzić  działalność edukacyjną. Jeżeli będziemy 

robili jakieś warsztaty, czy spotkania  dla młodzieży to   one będą   też   popołudniami, a nie 

w godzinach pracy.  

       Co do frekwencji, proszę państwa, to mogę powiedzieć tak, że  przez ten okres około 

dwóch tygodni, jaki minął od otwarcie, odejmując kilka dni wolnych,  frekwencja na wczoraj 

wynosi 2089.  W pierwszym dniu było 169 i średnio wychodzi 100, 120, 150, no w ostatnich 

dwóch dniach było  lekki   spadek     28  i 15.  Z mojego doświadczenia wynika,  że teraz  

będziemy mieli zapewne sporo szkół, a   potem ta   frekwencja będzie wyglądała mniej więcej  
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jak  sinusojda.   Zawsze w   okresie zimowym   zmniejsza  się   frekwencja  to jest jasne, ale 

tu będziemy bardziej chcieli wyjść z ofertą  aktywną, żeby młodzież zachęcić do działań 

warsztatowych,       które    planujemy.  Będziemy    chcieli   niejako     wychowywać     ich 

do uczęszczania i zaciekawić – w inny sposób podając historię, bo taka była idea tego 

muzeum. No i, oczywiście, zawsze z wiosną, ta frekwencja się poprawia, przyjeżdżają 

wycieczki, przyjeżdżają biwaki i, myślę że, na sezon możemy nawet nie mnożąc kosztów 

zatrudnić - jako praktykantów - studentów historii, którzy będą chcieli odbyć praktykę. 

Oczywiście, nie   zostawimy   ich  samych, będzie pracownik merytoryczny, ale mogliby nas 

w ten sposób wspomóc, żeby ogarnąć cały ten obszar czasowy,  jaki chcielibyśmy wydłużyć 

w kwestii udostępniania muzeum. Nie wiem czy usatysfakcjonowałem odpowiedzią? 

 

Radny pan Jan BEDRA :  

Chciałbym, żeby pan mi kiedyś przedstawił analizę sobót, bo chciałbym dociec, czy w soboty 

jest większa frekwencja od dnia powszedniego, czy mniejsza, to jest jedna sprawa. A druga,  

to taka mała uwaga :  No w sezonie turystycznym rodziny bardziej sobie zorganizują czas, 

między innymi wyjazdem nad wodę. Właściwie uważam, że niedziela w takim okresie 

martwym, jak jesień  bardziej   przychylna by była,   żeby to muzeum   było otwarte właśnie 

w niedzielę, bo wtedy  trudno jest  zagospodarować czas. Dziękuję bardzo.  

 

Radna pani Wanda MILEWSKA : 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Szanowna Rado!  

Wczoraj na   Komisji  Gospodarki   dyskutowaliśmy o  przełożeniu  chodników   w    mieście 

i, proszę państwa, każdy chciałby, żeby ten chodnik był położony, i każdy radny chciałby 

żeby w jego okręgu był położony chodnik. Ja   też bym chciała, żeby i u nas na ulicy, 

powiedzmy w moim okręgu i na   ulicy  Orzeszkowej.     Chciałabym,   żeby   była zrobiona 

w końcu ulica Norwida, tj.    żeby została  położona nawierzchnia - nikt się o to nie upomina, 

a ja od lat sygnalizuję, że tam powinna być nawierzchnia. Podobnie też, kolego Tessar, ulica 

Wolności wypadałoby, żeby była zrobiona. Wszyscy chcielibyśmy, żeby nasze miasto 

wyglądało pięknie - jesteśmy radnymi, jesteśmy gospodarzami tego miasta. I teraz, jeżeli 

chodzi  o  owe   chodniki,    to     wiadomo,  że    pieniążki    nas    ograniczają.   Natomiast   

ja     widzę,  że   my i osoby odpowiedzialne za przełożenie tych chodników na mają jakiejś 

wizji. Proszę państwa,  o co mi chodzi?  Pobudowaliśmy   na   przykład   ścieżkę rowerową 

na ulicy Leśnej i na ulicy Księżodworskiej  i teraz przekładamy chodniki w mieście. Tak,  jak 

robiliśmy na   przykład -  za co jestem wdzięczna - ulicę Konopnickiej.  I nikt  nie   pomyślał 

o stworzeniu ciągu rowerowego, łączącego ulicę Leśną z ulicą Księżodworską. Żeby to nie 

była   tylko   ścieżka   rekreacyjna,    ale   żeby   to   był   ciąg   komunikacyjny, zapewniający  
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bezpieczeństwo   w naszym mieście.   Kładziemy   te   chodniki  i  nie    myślimy, że można 

to wykorzystać, że jeżeli chodnik jest   szerszy, liczy 3 metry to można połowę przeznaczyć 

na ścieżkę rowerową, a   połowę   na szlak   pieszy. I  w  ten  sposób byłaby to   jakaś   wizja 

i, w którymś momencie  - wiadomo, że nie tak szybko,  bo   to   trwa stopniowo ze względu 

na fundusze -  doszlibyśmy do takiego stanu faktycznego, że przez miasto można by było 

przejechać ścieżką rowerową bez korzystania z jezdni. Czyli zapewnilibyśmy bezpieczeństwo 

naszym mieszkańcom, bo mówimy, że należy zrezygnować z samochodu, że lepiej jeżeli się 

poruszamy pieszo, ale równie dobrze na rowerze. Natomiast  nie zapewniamy naszym 

mieszkańcom    właśnie tego   komfortu, że można przejechać przez całe miasto korzystając 

ze ścieżek rowerowych, co powtarzam nie jest takie łatwe, ale gdy się ma wizję.  Natomiast  

ja widzę, że my tej wizji nie mamy. I teraz przekładaliśmy chodniki, nowe chodniki robiliśmy 

na ulicy Konopnickiej.   Chodniki robiliśmy    koło stacji   uzdatniania wody,    koło   bazaru, 

a tu  można by było pewne elementy wykorzystać. Zrobiliśmy za szerokie trawniki, które jak 

są eksploatowane to wiemy, proszę państwa. I brakuje mi właśnie takiej ogólnej wizji 

stworzenia ścieżek   rowerowych    w   mieście,   wykorzystując     właśnie   ten     moment, 

że przekładamy i robimy te chodniki. Dziękuję bardzo. 

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Szanowni państwo, w tym temacie króciutko. Pochwalę pana Burmistrza, bo tych ścieżek 

przybywa. I powiem   tak, z tego co wiem, również taka   ścieżka   jest   planowana  na ulicy 

11 listopada. Ale, proszę państwa, chciałem zwrócić państwa uwagę na to, że w ramach 

remontu drogi   Działdowo-Nidzica jest    projektowana  ścieżka rowerowa od skrzyżowania 

w miejscowości Komorniki w kierunku Klęczkowa aż do końca ulicy Olsztyńskiej, do ronda 

przy hucie. I teraz moja prośba jest taka, żeby może zastanowić się w przyszłym roku 

budżetowym, czy udałoby się połączyć tę ścieżkę rowerową z Klęczkowa ze ścieżką 

rowerową do Księżego Dworu. Wtedy mielibyśmy już piękny odcinek. A, proszę państwa, 

chciałem     zwrócić     też     na   to    uwagę,   że  w  ciepłe   dni   na    ścieżce    rowerowej 

do Księżego Dworu są tłumy mieszkańców na rowerach, na rolkach i, myślę że, to jest 

świetne inwestowanie w taką politykę pro zdrowotną. Dlatego, myślę że, może my nawet - 

radni zrezygnujmy z tych chodników na ten jeden rok przed swoimi domami, a  zastanówmy 

się nad tym, czy tych pieniążków nie przeznaczyć na połączenie tych dwóch ciągów 

rowerowych i wtedy, myślę że, mieszkańcy byliby z tego bardzo zadowoleni. Dziękuję. 

 

Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady : 

Dziękuję. O głos prosił  Przewodniczący Rady Powiatu, pan  Władysław Kubiński. Bardzo 

proszę.  
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Pan Władysław KUBIŃSKI - Przewodniczący Rady Powiatu Działdowskiego :  

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu!  Wysoka Rado! 

Kolega  mnie  pytał czy o ścieżkach rowerowych, ale to  może na końcu, natomiast 

chciałbym,    w      moim     przekonaniu,  ważniejszy      problem      poruszyć.    Mówiliście 

o inkubatorze przedsiębiorczości, który - moim zdaniem -   to była idea, która mogła 

wprowadzić nowy element na rynku pracy, taki zaczyn, no ale umarła śmiercią naturalną, 

chociaż bardzo tego żałuję. Natomiast powiat, na prośbę Działdowskiej Agencji Rozwoju, 

ustanowił taką kwotę w budżecie, o jaką wnoszono, czyli 250 tysięcy złotych. Po rozwianiu 

się tej możliwości zastanawialiśmy się długo, co z tymi pieniędzmi zrobić, bo chcieliśmy ideę 

zatrzymać. Chcieliśmy te pieniądze zainwestować tak, jak były one  przeznaczane. No skoro 

już zostały nie tak łatwo, bo są też oponenci takich ruchów w Radzie Powiatu, jednak zostali 

przekonani i przyjęliśmy taki wariant, żeby wejść jako akcjonariusz do Działdowskiej 

Agencji Rozwoju. Były możliwości  dwie  : albo poprzez dodatkową emisję za te pieniądze, 

albo wykup od udziałowca. Pamiętam   jak Działdowska   Agencja   Rozwoju  powstawała, 

bo wtedy  z kilkoma panami będącymi w tej Radzie  nad tym myśleliśmy – ja byłem 

członkiem Zarządu -  i   wtedy    żeśmy  wysłali    taką   prośbę  o    przystąpienie   do tejże, 

do wszystkich samorządów gminnych. Na tę prośbę pozytywnie odpowiedziała tylko gmina 

wiejska Działdowo,    pozostałe    nie.    Byliśmy   z   tego   powodu   bardzo  niepocieszeni 

na starcie działalności Działdowskiej Agencji Rozwoju. I  teraz - w moim przekonaniu -

istnieje taka możliwość, żeby symbolicznie przynajmniej to wprowadzić. Bo  sądzę, że dla 

naszych mieszkańców i dla samorządów, które dotąd współpracowały wzorowo, czego 

przykładem jest właśnie to, że pozytywnie odpowiedzieliśmy na basen, na DAR i wspólnie 

wybudowaliśmy  trak pieszo-rowerowy, bo to jest droga powiatowa. Żeśmy  się dogadali i ten 

trakt rowerowy nie powstałby gdyby te dwa samorządy - które dbają przecież o interes tych 

samych ludzi -  się nie dogadały.  I ze zdziwieniem, i z  niedowierzaniem wręcz usłyszałem, 

że ta nasza inicjatywa odnośnie przystąpienia do tej spółki przez samorząd miasta Działdowo 

została    niejako   oddalona. Tam   był  taki element - ja  na tej radzie nadzorczej, na której   

to   miało    miejsce,  nie    byłem,    ale     sądzę,   że     pierwszy   wnioskował   o   to   jeden 

z uczestników, który reprezentował  mniejszość. I  jego interes mógł być taki, żeby nie 

dobierać więcej, bo Kodeks Handlowy mówi, że powinien on o spółki dbać. Natomiast interes 

społeczny sądzę, że jest na tyle przekonywający, że warto by się nad tym raz jeszcze 

zastanowić. Dlatego    apeluję   o    to   do    pana Burmistrza,  do    Rady,    żeby jeszcze raz 

to przeanalizować   i żeby tej współpracy, która daje tak dobre efekty nie zaprzepaścić.  

Dziękuję bardzo za uwagę. 
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Pan Sławomir HOFFER – Wiceprzewodniczący Rady ;  

Chciałem poinformować, że po zakończeniu naszych rozgrywek międzygminnych w piłce 

halowej na wiosnę, żeby treningi dalej się odbywały, zapisałem naszą drużynę pod nazwą 

„Miasto Działdowo”  na  turniej  na  orliku,  gdzie   zgłosiło  się  dziewięć  drużyn. W    maju 

i w   czerwcu   rozegraliśmy    osiem   meczów.   Cztery wygraliśmy,   cztery     przegraliśmy 

i zajmujemy piąte  miejsce na   dziewięć    drużyn.   Tydzień   temu   rozpoczęliśmy   rundę    

rewanżową, a  dodatkowo prawdopodobnie niedługo ruszą nasze rozgrywki międzygminne. 

Więc chciałbym zachęcić głównie nauczycieli w-fu.   Jeżeli ktoś jeszcze  ma   predyspozycje-

a są tacy- żeby przystąpił do naszej  drużyny, bo nam brakuje zawodników -  głównie tych 

dobrych, a wiem że tacy są, tylko się jeszcze ukrywają po szkołach. A dodatkowo rękawicę 

nam rzuciło miasto Mława i musimy podjąć rywalizację.  

I dodatkowa informacja : Od   przyszłego tygodnia rozpoczynamy treningi. Także, jeżeli    

ktoś jest chętny na treningi, nawet jak nie chce uczestniczyć w meczach, to też zapraszam. 

Jest   tylu nauczycieli w Radzie, prosiłbym więc  o przekazanie w szkołach i  wyciągnięcie 

tych, co potrafią grać w piłkę, żeby się do mnie zgłosili. Dziękuję bardzo.  

 

Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady : 

Proszę państwa, informacje i zaproszenia :    

        Narodowe czytanie. Narodowe czytanie to akcja zainicjowana w roku ubiegłym przez 

Prezydenta Bronisława Komorowskiego. Polega na publicznym czytaniu największych 

polskich dzieł literackich. W roku bieżącym to narodowe czytanie związane jest z lekturą 

dzieł Aleksandra Fredry, najwybitniejszego polskiego komediopisarza, poety  z okazji 220 

rocznicy jego   urodzin. W   przypadku   Działdowa   to   czytanie   odbędzie   się 7 września 

o godzinie 13, pod ratuszem, pod  hasłem, „Fredro przy ratuszu”.  Przekazuję to zaproszenie 

w imieniu pani   dyrektor   Miejskiej   Biblioteki    Publicznej.   Adresowane jest zwłaszcza 

do państwa radnych, pana Burmistrza i jego pracowników, gości, którzy zechcieliby wziąć 

udział bezpośrednio w tym czytaniu. Pani dyrektor bardzo prosi, apeluje i ze względów 

organizacyjnych niejako uprzejmie prosi o wcześniejszą deklarację, żeby   mogła państwa 

umieścić w stosownym harmonogramie czasowym. Ci, którzy nie chcą czytać może przyjdą 

posłuchać.  

        Macie też państwo zaproszenie z Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej na 9 września 

tutaj, na tej sali. 

        I chciałbym   państwa również zaprosić szereg imprez    kulturalnych organizowanych 

od 9 września do 15 września w ramach obchodów lokalnych dni kultury i dziedzictwa. Ich 

inicjatorem i organizatorem jest Wójt Gminy Płośnica i Gminny Ośrodek Kultury w Płośnicy, 

ale przy znacznym  wsparciu i poparciu Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego.  
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One się będę odbywały zarówno w Płośnicy,  jak i w Lidzbarku, a także w Działdowie. Jedną 

z takich imprez będzie wykład 12 września o godzinie 18,  na tej sali konferencyjnej pod 

tytułem „Rok Obrzędowy na Warmii i Mazurach”.  

9 września w Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury w Lidzbarku będzie  podobna impreza pod 

hasłem „Kociołek Mazurski”.  

        I w ramach   tej   aktywności, o której  już dzisiaj była wielokrotnie mowa :  Jeżeli   ktoś 

z państwa jest zainteresowany,  to   w   dniach  20 i 21   września zapraszam na rajd pieszy  

po terenie gminy Płośnica z okazji 150 rocznicy wybuchu Powstania Styczniowego. Przez ten 

teren wiedzie  szlak powstańczego oddziału kapitana Wantla. Dzieci, młodzież, a także 

dorośli będą mieli okazję przejść   ten szlak.   Zakończenie   przewidywane jest  w Przełęku 

21      września,   a    połączone   będzie   z odsłonięciem   pamiątkowej   tablicy     związanej 

z przemarszem tego powstańczego oddziału z okazji 150 rocznicy Powstania Styczniowego.  

 

Rada pani Wanda MILEWSKA : 

Szanowana Rado, otóż mam taki problem zupełnie nie związany  z naszym 

funkcjonowaniem. Mianowicie zgłosiła się do mnie pani Sztanga. Pani Sztanga jest 

mieszkanką Działdowa i jest mamą trzyletniego  Mikołaja. Otóż Mikołaj urodził się z wadą 

serca, miał już dwie operacje i potrzebna  mu jest trzecia operacja, która najprawdopodobniej 

będzie za granicą z wykorzystaniem  komory hiperbarycznej. I, proszę państwa, pani Sztanga 

zbiera pieniążki. Prosiła mnie, żeby poruszyć to na Radzie, ja   mam numer konta. Jeżeli ktoś 

z   państwa miałby  chęć wpłacić na konto tej pani pieniążki, to może je do mnie skierować  - 

ja wpłacę na konto fundacji, która się tym zajmuje z dopiskiem Mikołaj Sztanga, czyli na 

osobiste konto państwa Sztanga, żeby pokryć koszty tej operacji. Bo   wiemy, jak stoi nasza 

służba zdrowia i wiadomo, że koszt tej operacji nie będzie pokryty z Narodowego Funduszu 

Zdrowia. Więc bardzo proszę, jeśli ktoś  życzyłby sobie czy numer konta czy chce przekazać 

jakiekolwiek pieniążki, to w imieniu mamy Mikołaja bardzo dziękuję i zapraszam państwa, 

żebyśmy się włączyli w taką społeczną akcję pomagania tym, którzy potrzebują pomocy. 

 

Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady  : 

Proponuję zostawić numer konta i nazwę fundacji w Biurze Rady, dla tych z państwa, którzy 

będą chcieli skorzystać z tego.     

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Panie Przewodniczący, to bardzo piękna inicjatywa  pani radnej Milewskiej. Ja chciałem 

państwu przypomnieć, że radni miasta  tej i poprzedniej kadencji dwukrotnie  zbierali 

pieniążki. Raz pomagaliśmy Patrycji Ambo,   która   miała  problemy z oczami,   na operację,  
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wszyscy państwo wtedy solidarnie zadeklarowali pewną kwotę. I ja, proszę państwa, dlaczego 

zabieram głos? Dlatego,  że takie ogłoszenie na ogół  gdzieś  przepada. Ktoś  wpłaci, ktoś nie 

wpłaci, wyjdziemy,  zapominamy. Dlatego moja prośba jest taka, że może na następną Radę, 

żebyśmy, proszę   państwa, zadeklarowali   i   przynieśli 50 może 100 złotych, z naszych diet, 

z których nas tak - że tak powiem – mieszkańcy   rozliczają  i   nam cały czas    wypominają, 

że te diety bierzemy, a nie przeznaczamy ich na nic. Ja wiem, że my wszyscy przeznaczamy 

te diety na różną działalność. Ale, proszę państwa, też pokażmy naszym mieszkańcom, że nie 

jesteśmy nieczuli na takie sytuacji, tym bardziej że sprawa dotyczy  mieszkańca  naszego   

miasta.  Ja, proszę państwa, deklaruję wpłatę w wysokości 100 złotych i, myślę że, państwo 

nie będą gorsi. Dziękuję. 

 

Radna pani MILEWSKA : 

Czyli czekamy do    następnej   Rady i   bardzo    proszę,    ile kto może, żeby    zadeklarował 

i przyniósł na sesję, bo   może   państwo w tej chwili nie macie przy sobie. Sporządzimy listę 

i pieniążki zostaną przekazane mamie, albo wpłacę na fundację bezpośrednio.  

 

Pan Marian ODACHOWSKI – Przewodniczący Rady :  

Dziękuję bardzo. Po raz  kolejny podczas dzisiejszej sesji miło mi się zgodzić z panem 

radnym Grzegorzem Mrowińskim.  

 

Ad pkt 23  

 

Pan  Marian  ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

        Zamykam XXVIII sesję Rady Miasta Działdowo.  

         

Protokołowała                                                                        Przewodniczący Rady  

Grażyna Nadratowska                                                                                              Marian Odachowski   


